
Seniorrådet
Tirsdag den 13. februar 2024 - kl. 09:00
Mødecenter A, Lokale 5 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Conny Dahl Hjarsø - Deltog
Henning Broman - Deltog
Stephen Frank Mortensen - Deltog
Jane Hyldnæs - Deltog
Finn Petersen - Deltog
Kirsten Skipper - Deltog
Kurt Kristensen - Deltog
Tina Lose Jensen - Deltog

Afbud/Fraværende

Susanne Bettina Jørgensen (Chef for Omsorg og Boliger) - Afbud

Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.



Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Meddelelser

Beskrivelse
Ballerup Kommune har modtaget en orientering fra Movia om, at priserne for1.
Movia Handicapkørsel stiger pr. 1. april 2024, og at priserne fremadrettet vil
blive reguleret årligt.

1 bilag

 
Conny Dahl Hjarsø deltog den 1. februar 2024 Danske Ældreråds dialogmøde om2.
den nye Ældrelov, hvor fokus var på kvalitetsløft i Ældreplejen (1 mia. kr.).

Tilsynene ændring sammenlægning. Danske Ældreråd afventer udviklingen.

 
Seniorrådet er indkaldt til et ekstraordinært møde den 29. februar 2024, hvor der3.
er to punkter på dagsordenen: Aktiv Center Ballerup samt udmøntning af midler
til løft af ældreområdet. 

 
Seniorrådet har i januar måned bedt om et møde med Klima- og Miljøudvalget4.
vedr. bl.a. Ballerup Kommunes vintervedligeholdelse af veje og stier, men har
stadig ikke modtaget nogen tilbagemelding. Conny Dahl Hjarsø rykker for svar.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Seniorrådet har med beklagelse konstateret, at der kommer voldsomme stigninger i
Movia Handicapkørsel, men det er svært at gøre noget ved, når der ikke har været
prisstigninger siden 2011. Det understøtter dog den drøftelse Seniorrådet har haft
med Sundheds- og Ældreudvalget om muligheden for bedre kørselsordninger for de
ældre i Ballerup Kommune. Befordring af ældre sættes på Seniorrådets "to do liste".

Punkt 3 Nyt fra de stående udvalg



Sagsfremstilling

Der gives en mundtlig orientering fra de seneste møder i de stående udvalg.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Orienteringen fra de seneste møder i de stående udvalg tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 4 Seniorrådets "to do liste"

Sagsfremstilling

Seniorrådets "to do liste" er et fast punkt på dagsordenen, hvor listen på hvert møde
bliver gennemgået og ajourført.

Seniorrådets "to do liste":

Ældretandplejen
Problematikken omkring manglende parkeringspladser i Ballerup Kommune



Rammerne for foreningernes virke
Seniorrådsvalget 2025.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådets "to do liste" drøftes og ajourføres.1.

Beslutning

Jf. punkt 2 sættes "befordring af ældre" på "to do listen"

Punkt 5 Samarbejdet mellem Seniorrådet og Ældre
Sagen

Sagsfremstilling

Formanden for Seniorrådet ønsker en drøftelse af samarbejdet mellem Seniorrådet og
Ældre Sagen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Samarbejdet mellem Seniorrådet og Ældre Sagen drøftes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Seniorrådet skal gøre mere for at profilere sig, da rigtig mange borgere forveksler
Seniorrådet med Ældre Sagen. Kurt Kristensen undersøger, hvad der er af muligheder
herunder fx brug af Facebook. Emnet sættes på dagsordenen til Seniorrådets møde
den 12. marts2024.

Punkt 6 Afholdelse af bruger-pårørendemøder på
plejehjemmene

Sagsfremstilling

Seniorrådet efterspurgte på mødet den 16. januar 2024 retningslinjer for afholdelse af
bruger-pårørendemøder på plejehjemmene, og hvis der ikke findes nogen
retningslinjer, om der så ikke burde udarbejdes nogen. Seniorrådet oplever nemlig, at
der er meget stor forskel på, hvordan bruger-pårørendemøderne afholdes på de
enkelte plejehjem. Det blev besluttet, at spørgsmålet skulle sættes på dagsordenen til
mødet den 13. februar 2024.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

0 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådet drøfter afholdelsen af bruger-pårørendemøder på plejehjemmene.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Seniorrådsmedlemmerne har skrevet input til Conny Dahl Hjarsø, som på baggrund
heraf vil skrive et udkast til fælles retningslinjer for afholdelse af bruger-
pårørendemøder på plejehjemmene.

Forslag til en standard dagsorden:

Nyt fra lederen1.
Status på personalesituationen2.
Ris og ros3.
Beboernes og de pårørendes ønsker for fremtiden4.

Derudover foreslår Seniorrådet, at det enten er et medlem fra Sundheds- og
Ældreudvalget eller Seniorrådsmedlemmet, der er ordstyrer på mødet, og at
forplejningen på møderne ensrettes.

Punkt 7 Seniorrådets budget 2023 - status

Sagsfremstilling

Seniorrådet havde i 2023 et budget på 159.545 kr. Pr. 31. december 2023 var der
forbrugt 82.992 kr.



Forbruget fordelte sig således:

Poster Kr.

Mødediæter samt kørsel 39.871

Kontingenter 10.364

Møder og konferencer 12.972

Forplejning 6.694

Annoncering 7.712

Oplæg og træning i faldteknik (temadag) 3.500

Diverse - gaver - blomster 1.879

Sum 82.992

Mindreforbruget på 76.553 kr. hensættes ligesom de tidligere år til afholdelse  af
Seniorrådsvalget i 2025.

Seniorrådets budget for 2024 lyder på 172.360 kr.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Status på forbruget på Seniorrådets budget 2023 tages til efterretning.1.



Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Seniorrådet undrer sig over, at beløbet til annoncering er så højt.

Punkt 8 Orientering fra Center for Voksne og
Sundhed og evt. spørgsmål fra Seniorrådet

Beskrivelse

Der gives en kort orientering fra Center for Voksne og Sundhed.

Fredag den 26. januar 2024, kl. 14.40-16.20 besøgte ældreminister Mette1.
Kierkgaard samt Ældre Sagens administrerende direktør Bjarne Hastrup og
landsformand Birger Rasmussen Ballerup Kommune. Ældreministeren ville gerne
besøge en kommune sammen med Ældre Sagen, hvor fokus skulle være på
velfærdsteknologi.

Formålet med besøget var at se, hvordan Ballerup Kommune arbejder med at
udbrede viden og brugen af velfærdsteknologi, og særligt arbejdet med de
borgerrettede teknologier kunne være interessant. Derudover var det også
relevant at høre, hvordan kommunen arbejder med Ældre Sagen i dag, og hvilke
potentialer vi ser i forhold til at styrke inddragelsen af civilsamfundet i
udbredelsen.

Først var Mette Kierkgaard, Bjarne Hastrup og Birger Rasmussen sammen med
Lolan Ottesen på besøg hos en borger, hvor hjemmeplejen skulle vise "Træning i
eget hjem/Digirehab".  Det gik rigtig godt, og de talte meget rosende om
besøget. På besøget havde de også talt om medbestemmende teams og om,
hvordan det fungerede. Borgeren og medarbejderen havde været rigtig gode i
deres dialog med hinanden og med ministeren og Ældre Sagen.

På rådhuset kom der to fra Ældre Sagens lokalafdeling, som fortalte om deres
lokale aktiviteter.

Der blev kort talt om robotstøvsugere. Lolan Ottesen forklarede, hvordan det er i
Ballerup, og det var de godt tilfredse med at høre - ministeren virkede heller ikke
bekymret over den dagsorden. Hun sagde, at det typisk er de dårlige



enkeltsager, der når medierne.

Derudover foreslog Bjarne Hastrup, at lokale frivillige godt kunne hjælpe med
opsætning af robotstøvsugere mm. Han var endvidere positiv overfor, at Ældre
Sagens frivillige kunne hjælpe med udbredelse af brug og understøttelse af
velfærdsteknologi.

Der blev taget godt imod et lille oplæg fra velfærdsteknologikoordinator Niels
Kisku, hvor han byggede lidt videre på digitalt understøttet træning og e-læring
for borgerne (fx undgå fald). Det er områder, hvor frivillige kunne hjælpe. Der
var en god dialog bagefter, men ministeren skulle hurtigt videre.

 
Seniorrådet vil blive indkaldt til et ekstraordinært møde for at få orientering om2.
og drøfte to sager: Udvikling af Aktiv Center Ballerup, proces og høringssvar
samt sagen om udmøntning af midler til løft af ældreområdet. På mødet vil Eva
Borg og Susanne Bettina Jørgensen deltage.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Seniorrådet undrer sig over, at de ikke var inviteret til at deltage i ministerbesøget
den 26. januar 2024. Derudover påpegede Henning Broman, at Ældre Sagen i Ballerup
ikke kan gå ind for, at frivillige skal overtage lønnede arbejde, og tager derved afstand
fra Bjarne Hastrups forslag til, at frivillige kan hjælpe til med opsætning af
robotstøvsugere m.v. i borgernes private hjem. 

Niels Kiskus slides fra oplægget om digitalt understøttet træning og e-læring for
borgerne udsendes til Seniorrådet til orientering.

Punkt 9 Høring vedr. bidrag til Budget 2025

Sagsfremstilling

På vegne af Kommunalbestyrelsen inviterer borgmester Jesper Würtzen de
høringsberettigede parter, råd, nævn og MED ind i budgetprocessen for Budget 2025.

Omprioriteringspulje i 2025

Det er en del af Ballerup Kommunes økonomiske strategi, at administrationen årligt
ser på muligheder for optimering og ændring af driften. Administrationen skal derfor
udarbejde et omprioriteringskatalog på 1 pct. af kommunens serviceudgifter, hvilket



svarer til 30 mio. kr.

Derfor inviterer borgmesteren Seniorrådet ind i arbejdet med budgettet, og beder om
jeres idéer og forslag. Læs mere i det vedhæftede brev fra borgmesteren.

Seniorrådet kan bidrage ved at sende en e-mail med forslag til okonomi@balk.dk.

Seniorrådets bidrag vil blive offentliggjort på ballerup.dk, hvor man også kan se
andres gode idéer og forslag.

Frist for bidrag er senest onsdag den 3. april 2024.

Samtlige forslag vil blive sendt til Kommunalbestyrelsens medlemmer, og vil dermed
indgå i de videre politiske drøftelser om Budget 2025.

Dialogmøder

Som noget nyt har Økonomiudvalget besluttet at invitere alle med interesse i Ballerup
Kommunes økonomi til to møder om budgetttet for 2025. Det kan man læse mere om
i det vedhæftede brev fra borgmesteren.

Høring af budgetforslaget om omprioriteringskataloget i august

Den formelle høringsperiode af budgetforslaget for 2025 og overslagsårene
2026-2028 løber fra den 21. august til den 4. september 2024.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Seniorrådet drøfter og beslutter processen for udarbejdelse af idéer og forslag til1.



det kommende omprioriteringskatalog vedr. Budget 2025.

Beslutning

Indstillingen godkendt med denne bemærkning:

Alle går hjem og tænker over idéer og forslag til emner til omprioriteringskataloget til
Budget 2025. Punktet sættes på dagsordenen til Seniorrådets møde den 12. marts
2024.

Punkt 10 Kaldeanlæg på plejehjem

Tidligere behandling

Sundheds- og Ældreudvalget den 16. januar Punkt 3

Indhold

Sammendrag

Seniorrådet orienteres om status på opdatering af kaldeanlæg på Ballerup Kommunes
plejehjem.

Baggrund

I Aftale om budget 2022, under anlægsinvesteringer, blev der afsat 700.000 kr. til
opdatering af kaldeanlæg på plejehjemmene i Ballerup Kommune (jf. Aftale om
budget 2022 pkt. 1.3.2). 

Sagsfremstilling

Kaldeanlæg på plejehjem benyttes primært til, at beboerne på plejehjemmet kan
kalde på hjælp hos personalet ved at trykke på en knap eller trække i en snor. De
seneste år har løsningerne inden for kaldeanlæg udviklet sig markant, så de
understøtter fremtidens plejehjem med mere mobile løsninger. Moderne kaldeanlæg
bevæger sig væk fra kablede løsninger og brug af fastnettelefoner, til mere moderne
løsninger, der er netværks- og app-baserede. Det betyder, at personalet kan modtage
kald fra beboerne via kaldeanlægget på en smartphone, som samtidig kan bruges til
flere andre formål. Desuden kan moderne kaldeanlæg mere end for 10 år siden. For
eksempel kan et kaldeanlæg kobles til bevægelsessensorer og dørlåse. Personalet



kan hurtigt blive notificeret, hvis borgerne har brug for hjælp, hvilket ligeledes
understøtter demenssikringen på plejehjemmet.

Status på kaldeanlæg på Ballerup Kommunes plejehjem

I Ballerup Kommune indkøbes nye kaldeanlæg til plejehjemmene i samarbejde med de
respektive boligselskaber, som ejer bygningerne.

Plejehjemmene Lindehaven, Kirstinehaven, Toftehaven, Egely og Lundehaven
har inden for de seneste 5 år fået nye kaldeanlæg, som er netværksbaseret.
Kaldeanlæggene på de 5 plejehjem leveres af to forskellige leverandører,
hvorfor udviklingsmulighederne og priserne er lidt forskellige.
Plejehjemmet Rosenhaven er i proces med at opdatere deres kaldeanlæg, til en
netværksbaseret løsning.
Sønderhaven Plejehjem vil få opsat deres nye kaldeanlæg i starten af 2024.

Et kaldeanlæg har normalt en levetid på ca. 10 år. Med den løbende udvikling vil der
dog være behov for løbende investeringer i nye kaldeanlæg, da der
kommer muligheder for at opgradere kaldeanlægsløsningerne. For eksempel
opgradering med digitalt tilsyn, der giver alarm, hvis borgeren falder eller bliver
utilpas om natten, eller opgradering med elektroniske låse, der sikrer, at kun
beboeren selv kan gå ind i borgerens eget hjem.

Beslutning ved Sundheds- og Ældreudvalget

Orienteringen er taget til efterretning.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Seniorrådet



Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Status på kaldeanlæg på plejehjem tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 11 Seniorrådets temadag i foråret 2024

Tidligere behandling

Seniorrådet den 14. november 2023 Punkt 6

Sagsfremstilling

Seniorrådet afholder i samarbejde med Ældre Sagen en temaaften torsdag den 14.
marts 2024 i Atriet på Ballerup Rådhus. Atriet er booket kl. 16-21.

Overskriften på temaaftenen er demens. Oplægsholdere: Operasanger Jesper Buhl og
Demensteamet.

Kirsten Skipper giver en status på planlægningen af temaaftenen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Udgifter i forbindelse med afholdelse af temaaftenen deles ligeligt mellem Seniorrådet
og Ældre Sagen.

Bilag

0 bilag 



Beslutningen træffes af

Seniorrådet

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Status på planlægning af temaaftenen tages til efterretning.1.
Seniorrådet beslutter, hvad der skal serveres til temaaftenen.2.

Beslutning

Taget til efterretning med denne bemærkning:

Der skal serveres sandwich og kildevand til arrangementet. Sandwich bestilles i
kantinen, Henning Broman indkøber kildevand.

Tilmeldingsfristen til temaaftenen er den 6. marts 2024.

Temaaftenen afholdes i samarbejde med Ældre Sagen, derfor er det Seniorrådet
v/Conny Dahl Hjarsø, der byder velkommen, og Ældre Sagen v/Henning Broman, der
siger tak for i dag.

Seniorrådet har planlagt at afholde en temadag den 1. oktober 2024. Temadagen
sættes på dagsordenen til Seniorrådets møde den 12. marts 2024.

Punkt 12 Præsentation af Årsrapport 2023 for de
kommunale faglige tilsyn.

Tidligere behandling

Årlig tilbagemelding på de kommunale faglige tilsyn.

Indhold

Sammendrag

Sagen er til høring deadline for høringssvar er 20. februar 2024



Konsulentfirmaet Evidentia har i efteråret 2023 foretaget uanmeldte, faglige tilsyn på
de enheder, som leverer indsatser efter servicelovens § 83 (Personlig og
praktisk hjælp) og § 86 (Genoptræning og vedligeholdelsestræning). 

Seniorrådet præsenteres for den samlede rapport fra tilsynsbesøgene,der indeholder
en sammenfatning af tilsynes resultater,

Sagen og høringssvar er til politisk behandling i Sundheds og Ældreudvalget og i
Kommunalbestyrelsen.

Baggrund

Ifølge lov om social service § 151 skal Kommunalbestyrelsen sikre, at der i forbindelse
med tilsyn vurderes, om ydelser tildelt efter § 83 (Personlig og praktisk hjælp) og § 86
(Genoptræning og vedligeholdelsestræning) løses i overensstemmelse med gældende
kvalitetsstandarder.

Sagsfremstilling

Enhederne bliver vurderet på en række temaer og indikatorer inden for hvert
tema, der beskriver det forventede faglige indhold af indsatserne til borgerne.

Temaerne er:

 

Målgruppe, metoder og tilgang
Dokumentation
Personlig pleje og praktisk hjælp
Anerkendelse, inddragelse og indflydelse
Aktiviteter
Mad og måltider
Organisation og ledelse
Fysiske rammer og miljø
Den sidste tid (fokusområde i 2023)

Tilsynet baserer sin vurdering på baggrund af indsamlede data, der består af:

 

Interviews med leder, medarbejdere, borgere og pårørende
Observationer af fysiske rammer og interaktion mellem medarbejdere
og borgere
Gennemgang af eksempler på dokumentation og andet skriftligt materiale.

 

På baggrund af de indsamlede data vurderes det, i hvilken grad enheden lever op til
den enkelte indikator.



Temascorer indsættes i et sølje diagram for hvert tema  (se bilag), der giver et
godt visuelt billede på tværs af enhederne.

 

Hvert tema vurderes efter følgende skala:

 

Opfyldt i meget høj grad (5)
Opfyldt i høj grad (4)
Opfyldt i middelgrad (3)
Opfyldt i lav grad (2)
Opfyldt i meget lav grad (1).

Den samlede vurdering af de faglige tilsyn på enhederne i 2023 er overordnet, at:

 

Tilbuddene i Ballerup Kommune overordnet set er velfungerende og leverer
serviceydelser af god kvalitet til borgerne. Dette gælder både for de kommunale
og private tilbud på området.
Borgerne og deres pårørende udtrykker generelt stor tilfredshed med de ydelser
, som de modtager. Borgerne og pårørende giver udtryk for at de er glade for de
faste medarbejdere og det opleves trygt, når medarbejderne har nært kendskab
til borgeren og deres ønsker, vaner og rutiner.
Medarbejdere og ledere kan relevant og med engagement redegøre for de
indsatser, de levere, og de faglige metoder de arbejder ud fra. Samtidig kan de
på et tilfredsstillende fagligt niveau reflektere over deres handlinger.
Der er sket forbedringer inden for dokumentationen i forhold til de tidligere
år, der opleves at der generelt arbejdes på at sikre en god dokumentation.
De faglige metoder, som anvendes i det daglige arbejde med borgerne,
herunder beboerkonferencer og socialfaglig indsatser, skal fortsat styrkes,og at
ledelsen har dette vedvarende fokus.
Tidlig opsporing er godt implementeret på alle enheder og bidrager til at skabe
et godt overblik over borgernes behov og understøtter det forebyggende
arbejde.
Borgernes livshistorie bliver anvendt aktivt, og ses som en vigtig kilde til
forståelse og indsigt i borgerens adfærd og udtryk.
Den sidste tid( fokusområde 2023) Der arbejdes med en høj faglighed og
systematik i forhold til inddrage borgere og pårørende i dialogen om den sidste
tid. Relevante kompetencer inddrages under den palliative indsats, så borger og
pårørende føler sig trygge.

Alle enheder har udarbejdet handleplaner på de uanmeldte faglige
tilsyn. Handleplaner bliver udarbejdet på alle temaer, som får en score under 4 (se
bilag 2 -7). Der vil ske en løbende opfølgning på handleplanerne i det kommende år.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

7  bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at

Seniorrådet udarbejder høringssvar på årsrapporten fra de samlede kommunale1.
faglige tilsyn 2023 

 
Præsentation af de samlede faglige tilsyn 2023 tages til efterretning.2.

Beslutning

Indstillingen godkendt med disse bemærkninger: 

Seniorrådet undrer sig over, hvordan den samlede rapport kan være så positiv, når
tilsynsrapporterne fra de enkelte plejehjem viser noget helt andet. Conny Dahl Hjarsø
kontakter konsulentfirmaet Evidentia.

Conny Dahl Hjarsø udarbejder udkast til høringssvar.

Punkt 13 Præsentation af Risikobaseret tilsyn på
plejehjem Sønderhaven

Beskrivelse

Sagen er til høring deadline for høringssvar 20. februar 2024



Indhold

Sammendrag

Seniorrådet præsenteres for tilsynsrapport fra det risikobaserede tilsyn, som Styrelsen
for Patientsikkerhed gennemførte på Sønderhaven´s  plejehjem den 23. januar 2024 

Sagsfremstilling

Styrelsen for Patientsikkerhed gennemfører fokuserede tilsyn herunder blandt andet
på  håndtering af insulin, som er et kendt risikoområde for patientsikkerheden. Denne
type tilsyn omhandler alle borgere, som får hjælp til insulin pga. diabetes.

Det risikobaserede tilsyn udføres af Styrelsen for Patientsikkerhed på alle enheder,
hvor der udføres indsatser efter Sundhedslovens § 138 eller Servicelovens §§
83-87. Tilsynene er anmeldte og udføres som stikprøvekontrol, hvorfor det er
tilfældigt, hvilke enheder der får tilsyn.

Plejehjem Sønderhaven fik den den 23 januar 2024 et såkaldt fokuseret tilsyn efter
Sundhedsloven § 138. Tilsynet havde fokus på de borgere, som får hjælp til
deres insulin behandling.

Når enheden har haft tilsynsbesøg modtager enheden en rapport, hvor Styrelsen for
Patientsikkerhed placerer enheden i én af fire kategorier:

 

Ingen problemer

 
Mindre problemer

 
Større problemer

 
Kritiske problemer

Plejehjem Sønderhaven er blevet indplaceret i kategorien " Ingen  problemer af
betydning for patientsikkerheden "

Medarbejderne på Sønderhaven vil arbejde med læring fra tilsynet, i det  fortsatte
arbejde med patientsikkerheden for borgerne på Plejehjem Sønderhaven.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Seniorrådet 

Indstilling

Center for Vokse og Sundhed indstiller, at

Seniorrådet udarbejder høringssvar til risikobaseret tilsyn for plejehjem1.
Sønderhaven.

 
Afrapportering af risikobaseret tilsyn for plejehjem Sønderhaven tages til2.
efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning uden yderligere bemærkninger.

Punkt 14 Eventuelt

Beskrivelse
Digitale borgerrettigheder - digital korrespondance er et område som Ældre1.
Sagen vil have fokus på - bør Seniorrådet ikke også have fokus på det? Spørger
Henning Broman.

 
Hvem deltager i Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde den 6. maj og2.
efterfølgende konference den 7. maj 2024 på Nyborg Strand? Kirsten Skipper,
Stephen Frank Mortensen, Conny Dahl Hjarsø og Finn Petersen deltager.



Beslutning

Taget til efterretning

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/seniorraadet-13-02-2024


